
                                             P r o t o k ó ł   Nr XXIV/2008

z  sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 29 grudnia 2008r. w sali Urzędu Gminy w Kotlinie
w godz. od 900 do 1130.

I. Otwarcie.
         Otwarcia XXIV sesji  Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy
Kotlin Czesław Moch witając: Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy,
proboszcza Parafii w Kotlinie - Ks. Alojzego Mendlikowskiego, Komendanta
Powiatowego Policji w Jarocinie - nadk. Krzysztofa Rzepczyka, kierownika Rewiru
Dzielnicowych w Jarocinie - asp. sztab. Mariusza Krawczyka, rzecznika prasowego
Komendy Powiatowej  Policji w Jarocinie- Aleksandra Szczepańskiego, sołtysów  oraz
redaktorów: Gazety Jarocińskiej i Życia Jarocina.
Na  podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził wymagane kworum. Na
ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych.
Nieobecny był radny Dariusz Stachowiak.
Na sesję nie przybył zaproszony radny Rady Powiatu Sławomir Wąsiewski.
Listy obecności radnych i sołtysów (obecnych 10) stanowią załączniki do protokołu.

  II. Przedstawienie porządku obrad.
           Przewodniczący Rady zawnioskował o wprowadzenie do punku 13 porządku obrad
" Rozpatrzenie projektów uchwał" projektu uchwały w sprawie upoważnienia kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  do podejmowania działań wobec dłużników
alimentacyjnych.
Wniosek o zmianę porządku obrad przyjęty został  14 głosami "za".
Porządek obrad:
1.Otwarcie.
2.Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXIII
    sesji.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania
    uchwał Rady.
7. Odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2009 rok.
8. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
    w Poznaniu wyrażającej opinię o projekcie budżetu Gminy na 2009 rok.
9. Przedstawienie opinii w sprawie projektu budżetu:

1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów,
2) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony

Przeciwpożarowej.
10. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Planu
      Gospodarczego,  Budżetu i Finansów.
11. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie.
12. Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2009 rok.
13. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

- ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których
zarządcą jest Wójt Gminy,
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- zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów

alkoholowych na rok 2008,
- gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na

2009 rok,
- uchwalenia na 2009 rok rocznego programu współpracy z organizacjami

pozarządowymi i innymi podmiotami,
- przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Kotlin na lata

2008 - 2011,
- udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego sprzedawanego na rzecz

najemców,
- wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego,
- zmiany budżetu Gminy na 2008 rok,
- upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie do

podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.
14. Przyjęcie sprawozdań z działalności za 2008 rok:

1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów,
2) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony

Przeciwpożarowej,
3) Komisji Rewizyjnej.

15. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na rok 2009.
16. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009.
17. Przyjęcie planów pracy na 2009 rok:

1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu  i Finansów,
2) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony

Przeciwpożarowej.
18. Dyskusja nad ewentualna zmianą studium zagospodarowania przestrzennego gminy
      Kotlin w związku z zamiarem  budowy około 30 elektrowni wiatrowych na terenie
      gminy Kotlin.
19. Wolne głosy i wnioski.
20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
      sesji.
21. Zamknięcie obrad.
Porządek obrad przyjęty został 14 głosami "za".
           Przewodniczący Rady przypomniał, że uroczysta sesja Rady związana również z 90
rocznicą Powstania Wielkopolskiego odbyła się 11 listopada br. w Gimnazjum w Woli
Książęcej.
Radni w dniu dzisiejszym minuta ciszy uczcili pamięć poległych powstańców.
Na koniec sesji uczestniczący w sesji otrzymali książkę zatytułowaną " Powstańcy
Wielkopolscy Ziemi Kotlińskiej", autorką której jest Janina Grala.

 ad.3 Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy.
            Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię protokołu, wnosząc o jego przyjęcie i informując, że protokół wyłożony został do
wglądu przed sesją.
Protokół przyjęto 14 głosami "za", nie wnosząc do niego zastrzeżeń.

 ad.4 Interpelacje i zapytania radnych.
                      Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.
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ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od

XXIII sesji.
            Przewodniczący poinformował, że czas między sesjami, to okres konstruowania
budżetu.
Przewodniczący poinformował, że brał udział we wszystkich posiedzeniach komisji Rady
dotyczących m. innymi projektu budżetu Gminy na 2009 rok.
Poza tym odbył spotkania robocze z Wójtem.  Brał udział w przygotowaniu materiałów na
sesje i posiedzenia komisji Rady.
Uczestniczył również w szkoleniu w Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu
zorganizowanym przez " Wspólnotę" - pismo Samorządu Terytorialnego. Temat szkolenia
to: " Efektywna praca rady gminy" obejmujący organizację pracy rady, zadania
przewodniczącego rady, przygotowanie sesji.
Przewodniczący powiedział, że na podstawie udzielonych informacji przez autorytety
samorządowe stwierdzić może, że praca Rady Gminy Kotlin  jest poprawna i prowadzona
jest w sposób właściwy.
Informację Przewodniczącego przyjęto bez uwag.

ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z
wykonania uchwał Rady.
           Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady oraz o wydanych zarządzeniach w okresie
międzysesyjnym stanowi załącznik do protokołu.
Wójt poinformował o złożonym wniosku do Marszałka Województwa o środki na budowę
ulicy Norwida, który to wniosek znalazł się na 87 miejscu, a środki otrzymało tylko 26
gmin.
Złożono również wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej  o  środki na rozbudowę  oczyszczalni  ścieków w Wyszkach.
Wpłynęło łącznie 70 wniosków na kwotę przekraczającą 500 mln złotych, a środki na lata
2007 - 2013 wynoszą 150 mln zł. Z tego wynikać może, że tylko co trzeci  wniosek
zostanie załatwiony pozytywnie.
W międzyczasie odbył się przetarg na kompleksowe ubezpieczenie majątku Gminy w
którym udział wzięły trzy firmy. Przetarg wygrało PZU.
Złożono także dodatkowy wniosek do Marszałka Województwa o środki  na budowę drogi
Wola Książęca - Wysogotówek i otrzymano na to zadanie jeszcze 90 tys. zł. Łącznie
otrzymano na budowę tej drogi 227.500,-zł, co stanowi niemal  1/3 kosztów.
Odbył się odbiór sieci kanalizacyjnej i wodociągowej na ul. Krasickiego.
Ponadto Wójt informował, że brał udział w kilku spotkaniach opłatkowych.
Sprawozdanie Wójta przyjęto bez zastrzeżeń.

ad.7 Odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2009 rok.
          Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu
Gminy na 2009 rok.

ad.8 Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Poznaniu wyrażającej opinię o projekcie budżetu Gminy na 2009 rok.
          Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr SO-52/2-PB/Ka/08 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2008r. w sprawie wyrażenia opinii o
projekcie budżetu Gminy Kotlin na 2009 rok.
Skład Orzekający RIO zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt budżetu  z uwagami
opisanymi w uzasadnieniu uchwały.
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

ad.9 Przedstawienie opinii w sprawie projektu budżetu przez Komisje Rady Gminy.
           Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów - Zdzisław
Wodniczak poinformował, że Komisja po wnikliwej analizie projektu budżetu na 2009 rok
wnioskowała o dofinansowanie Klubu Sportowego "Sparta Kotlin".
Następnie przewodniczący przedstawił ostateczną opinię Komisji o projekcie budżetu
Gminy  na 2009 rok wypracowaną na posiedzeniu Komisji w składzie poszerzonym o
Przewodniczącego rady i przewodniczących stałych komisji Rady.
Po analizie wniosków zgłoszonych na posiedzeniach stałych komisji Rady ustalono, że:

- w Wyszkach zostanie ustawiona wyremontowana wiata autobusowa będąca
dotychczas w Wysogotówku,

- chodnik przy ul. Rymarkiewicza przełożony zostanie jeszcze w bieżącym roku,
- budowę oświetlenia ulicznego będzie można wprowadzić do budżetu w miesiącu

kwietniu 2009 r., po rozliczeniu budżetu za 2008 rok,
- budowa drogi - ul. Krasickiego jest możliwa tylko wtedy gdy Gmina otrzyma

środki od Marszałka  Województwa,
- środki na Klub Sportowy "Sparta Kotlin" zostały zaplanowane w budżecie na

promocję gminy.
- do kwietnia 2009 roku postanowiono poczekać z decyzja o zakupie samochodu dla

straży pożarnej.
Ponadto Komisja wnioskowała o nie przesuwanie terminu remontu Domu Strażaka w
Kotlinie oraz wskazała plac przy Domu Strażaka w Kotlinie jako miejsce na urządzenie
placu zabaw dla dzieci.
Komisja Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt
budżetu na 2009 rok, wnosząc o jego uchwalenie.
             Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego
i Ochrony Przeciwpożarowej - Stefan Taczała poinformował Radę, że Komisja po
szczegółowej analizie projektu budżetu na 2009 rok  i dyskusji pozytywnie zaopiniowała
projekt budżetu Gminy na 2009 rok wnioskując o: ustawienie wiaty autobusowej w
Wyszkach, budowę drogi - ulicy Krasickiego, przełożenie chodnika przy ul.
Rymarkiewicza, zamontowanie 3 lamp ulicznych w Wysogotówku oraz dofinansowanie
Klubu Sportowego "Sparta Kotlin".

 ad.10 Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Planu
Gospodarczego, Budżetu i Finansów.
                Wójt zabierając głos  na temat budżetu Gminy na 2009 rok starał się przybliżyć
Radzie możliwości Gminy.
Z każdym uchwalanym budżetem na nowy rok wiążą się pewne oczekiwania
społeczeństwa- mówił Wójt. Naczelnym zadaniem Gminy jest bowiem zaspakajanie
zbiorowych  potrzeb mieszkańców.
Wójt przypomniał, że przy uchwalaniu budżetu na 2008 rok mówił wówczas, że
przydałoby się aby uchwalać budżet zrównoważony. Wydawało się, że w perspektywie
paru lat będzie to możliwe. Budżet jednak można zrównoważyć wtedy, kiedy będą
dochody własne , a będzie to wtedy gdy będą większe inwestycje. Gmina bowiem  "żyje"
z dochodów od nieruchomości i z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych.
Dbanie o własne dochody powoduje zrównoważenie budżetu.
Druga metoda zrównoważenia budżetu, to wyłącznie wydatki bieżące i nie wydawanie
środków na  rozwój, co odbiłoby się złym echem w społeczeństwie.
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Dochody budżetu na 2009 rok wyliczono na kwotę 17.152.658 zł, w tym bieżące
17.112.658 zł i majątkowe w kwocie 40.000 zł.
Główne źródła dochodu to:

- subwencja ogólna - 41,94%,
- dotacja - 20,70%,
- podatki - 31,01%,
- inne dochody - 6,35%.

Subwencja w kwocie 7.194.356 zł rozbita jest na subwencję:
- oświatową - 5.156.282 zł,
- wyrównawczą  - 2.037.319 zł,
- równoważącą    - 755 zł.

Dotacja jest na:
- zadania zlecone - 2.756.448 zł tj. 16,07 %
- zadania własne Gminy - 793.438 zł.

Podatki  stanowią:
- od nieruchomości - 13.12 % ,
- rolny - 3,28%,
- od środków transportowych - 1,18%,
- dochodowy - uzależniony jest od wysokości wynagrodzenia,
- od czynności cywilno prawnych - 0,52%,
- leśny - 0,14%,
- inne dochody: opłata za wodę, za ścieki, za odpady, odpłatność za przedszkole i

stołówki szkolne.
Wójt przyznał, że dochody wyliczono z pewną tolerancją na ewentualne wpadki
dochodowe.
Mówiąc o wydatkach Wójt przypomniał  że wyliczone zostały na 19.920.502 zł , z tego:

- bieżące - 15.159.454 zł tj. 75,95%,
- majątkowe - 4.791.048 zł tj. 24,05%.

Największe wydatki zaplanowano na:
- oświatę - 33,68%,
- inwestycje - 24,05 %,
- pomoc społeczną - 19,1 %,
- gospodarkę komunalną  i drogową - 32,27%,
- administrację - 10,41%,
- Radę Gminy - 0,49%,
- oświetlenie uliczne - 2,06%,
- kulturę - 1,35%,
- bibliotekę - 0,90%,
- utrzymanie wysypiska odpadów - 0,95%,
- straże pożarne - 0,62%,
- świetlice - 0,41%,
- drogi - utrzymanie bieżące - 0,38%,
- sport - 0,23%.

Deficyt budżetowy w wysokości 2.767.844 zł stanowi 13,89%.
Gdyby kwotę deficytu odjąć od kwoty na inwestycje, to możliwości inwestycyjne bez
wspomagania budżetu pożyczkami i kredytami wyniosłyby 2.023.204 zł i wystarczyłoby to
na budowę ulicy Norwida i ewentualnie jeszcze innych dróg - mówił Wójt.
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Analizując kwestię inwestycji Wójt przypomniał, że radni zgodzili się z tym, że główny
nacisk położony zostanie na gospodarkę wodno ściekową. Zaplanowano budowę
kanalizacji  w Magnuszewicach, przewidując na to zadanie 2.906.548 zł. Budowa tej
kanalizacji przesuwana jest z roku na rok ale w maju 2009 roku ma być nabór wniosków
na "Program  na rzecz wsi" i w tej grupie wniosków  Gmina ma teoretycznie szansę na
pozyskanie ok. 4 mln zł i na tę dotację Gmina liczy.
Planuje się także nową sieć wodociągową na ul. Waliszewskiej, przeznaczając na to
zadanie 100 tys. zł.
Na drogi zaplanowano 1.711 tys. zł, w tym 15 tys. zł  na opracowanie dokumentacji na
budowę drogi Racendów - Twardów.
Na plac zabaw dla dzieci przewidziano 50 tys. zł.
10 tys. zł zaplanowano na dwie wiaty autobusowe w Woli Książęcej.
Pozostałe wydatki w inwestycjach, to zakup zestawu komputerowego dla Zespołu Obsługi
Placówek Oświatowych w Kotlinie.
Mówiąc dalej o budżecie Wójt powiedział, że w ubiegłym roku Rada uchwaliła budżet
wysoce niezrównoważony. Budżet na 2008 rok przewidywał zaciągnięcie pożyczki  w
kwocie ponad 2 mln zł, a zaciągnięto 769 tys. zł pożyczki z Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony Środowiska na dokończenie budowy oczyszczalni ścieków w Wyszkach i
spłacono niemal tyle samo co Gmina zaciągnęła.
Na koniec roku jest poniżej 3 mln zł zadłużenia i wzrosło w stosunku do 31.12.2007r. o
około 30 tys. zł. Gdyby w roku 2009 było podobnie, to za rok można będzie być
zadowolonym - mówił Wójt. Jednak sytuacja taka jest uzależniona od tego czy Gmina
pozyska środki na budowę kanalizacji w Magnuszewicach.
            Mówiąc o wnioskach zgłoszonych przez radnych na posiedzeniach komisji Rady
Wójt przyznał, ze jest pełen podziwu do spokoju z jakim podeszła Rada do projektu
budżetu.
Wójt określił, że Rada podeszła tak, jakby następne wybory były nie za dwa, a za 12 lat.
Zdaniem Wójta radni uwierzyli w to, iż społeczeństwo ocenia radnych nie za to co mówią,
jak wyglądają, a za to co robią i za rozwagę. Radni nie starają się załatwiać interesów
partykularnych pewnych grup, grup najgłośniejszych.
Odnośnie zgłoszonych wniosków przez radnych umówiono się, że po rozliczeniu  roku
2008 i rozstrzygnięciu pewnych przetargów  już w miesiącu marcu okaże się ile pozostało
środków i wówczas łatwiej będzie podejmować decyzje co należy wprowadzić  do
budżetu. W miesiącu maju ruszy również program europejski "Program usług wiejskich".
Po zbilansowaniu budżetu rada może w każdej chwili zmienić budżet.
Wójt podziękował Radzie za rozsądne podejście do spraw budżetu.
Wójt przewidywał, że poprawki do budżetu, te które będą możliwe zostaną wprowadzone
do budżetu najprawdopodobniej  w miesiącu maju 2009 roku.

ad.11 Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie.
           Z uwagi na to, iż nie wniesiono poprawek do projektu budżetu na 2009 rok nie było
dyskusji i głosowania za poprawkami.

ad.12 Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2009 rok.
         Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały w sprawie
uchwalenia budżetu Gminy na 2009 rok przystąpiono do głosowania.
Uchwała nr XXIV/108/2008 podjęta została 14 głosami "za".
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

 



                                                             - 7 -
Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęta uchwała jest najważniejszą uchwałą jaką
podejmuje Rada w ciągu roku. Jest to program działania na cały rok.
Przewodniczący życzył Wójtowi, aby przy realizacji tej uchwały nie napotykać na
problemy i aby w sposób właściwy była ona  zrealizowana.
             Ogłoszenie 20 minutowej przerwy.
             W przerwie obrad głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Jarocinie
Krzysztof Rzepczyk informując, że dzięki środkom jakie otrzymano z Gminy w wysokości
37 tys. zł zakupiony został nowy radiowóz marki KIA Ceed wartości 58 tys. zł, który to
samochód zastąpi wysłużonego poloneza. Nowy samochód jest pierwszym, który będzie
jeździł na terenie powiatu w nowych barwach i na pewno wpłynie w znaczny sposób na
poprawę bezpieczeństwa na ziemi kotlińskiej.
Wójt zabierając głos mówił, że długo to trwało aż Gmina  zdecydowała się przeznaczyć
środki na zakup radiowozu. Wójt życzył, aby policjanci szczęśliwie nim  jeździli i żeby
dogonili tych, którzy wychodzą  z barów i zasiadają za kierownicą i  żeby zwrócili uwagę
na tych, co jeżdżą szybko, a nie na tych co powoli
Przewodniczący Rady wręczył Komendantowi  wizerunek św. Krzysztofa - patrona
kierowców.
Ks. proboszcz przysłuchując się pracy Rady stwierdził, że jest ona bardzo odpowiedzialna,
wymagająca dużej cierpliwości. Rządzenie jest bardzo trudne,  a tym bardziej gdy
związane jest to z budżetem- mówił.
Proboszcz życzył na zbliżający się rok 2009 owocnej pracy, aby Duch Święty nie
opuszczał rządzących, a ma on jedną taką zasadę, że obdarza mądrością w tym momencie
kiedy człowiek jej potrzebuje  i właśnie tej mądrości proboszcz życzył  i aby rok 2009 był
błogosławionym, owocnym i rokiem osiągania wspaniałych wyników, które są tym, co
buduje.
Przewodniczący Rady podziękował za złożone życzenia, życząc  również wszystkiego
dobrego.
Następnie ksiądz proboszcz  w obecności obecnych na sesji poświęcił  nowy radiowóz.

     ad.13 Rozpatrzenie projektów uchwał.
            Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego
i Ochrony Przeciwpożarowej - Stefan Taczała i przewodniczący Komisji Planu
Gospodarczego, Budżetu i Finansów - Zdzisław  Wodniczak przedstawili  pozytywną
opinię o projektów uchwał.
Odczytanie przez Przewodniczącego Rady  projektów uchwał i głosowanie:
1) w sprawie ustalenia  wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg,

których zarządcą jest Wójt Gminy Kotlin.
Uchwała Nr XXIV/109/2008 podjęta została  jednogłośnie 14 głosami "za".

2) w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
      alkoholowych na rok 2008.
      Uchwała Nr XXIV/110/2008 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za".
3) w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych

na 2009 rok.
Uchwała Nr XXIV/111/2008 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za".

4) w sprawie uchwalenia na 2009 rok rocznego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami.
Uchwała nr XXIV/112/2008 podjęta została 14 głosami "za".

5) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Kotlin na
lata 2008 - 2011.
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     Uchwała Nr XXIV/113/2008 podjęta została 14 głosami "za".
6) w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego sprzedawanego na rzecz

najemców.
Uchwała Nr XXIV/114/2008 podjęta została 14 głosami "za".

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  na rzecz użytkownika
wieczystego.
Uchwała Nr XXIV/115/2008 podjęta została 14 głosami  "za".

8) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na  2008 rok.
Uchwała Nr XXIV/116/2008 podjęta została 14 głosami "za".

9) w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej do
podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.
Uchwała Nr XXIV/117/2008 podjęta została 14 głosami "za".

Uchwały stanowią załączniki do protokołu.

   ad.14  Przyjęcie sprawozdań z działalności  za 2008 rok.
             Sprawozdania z działalności Komisji:
1) Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów,
2) Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony

Przeciwpożarowej,
3) Rewizyjnej
przyjęto bez uwag.
Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu.

ad.15  Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na rok 2009.
                       Uchwała Nr XXIV/118/2008 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na
           2009 rok podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za".
           Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

ad.16  Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009.
             Uchwała Nr XXIV/119/2008 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji
Rewizyjnej na rok 2009 podjęta została jednogłośnie 14 głosami "za".
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

ad.17  Przyjęcie planów pracy   Komisji na 2009 rok.
             Rada Gminy przyjęła plany pracy  na 2009 rok : Komisji Planu Gospodarczego,
Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej.
Plany pracy stanowią załączniki do protokołu.

ad.18  Dyskusja  nad ewentualną zmianą studium zagospodarowania przestrzennego gminy
Kotlin w związku z zamiarem budowy około 30 elektrowni wiatrowych na terenie
gminy Kotlin.
                W dyskusji głos zabrali:
Radny Krzysztof Szyszka przypominając o spotkaniu radnych i sołtysów  z
przedstawicielami firmy, która proponuje ustawienie wiatraków, mówiąc, że jest kilka
niewiadomych z tym związanych. Rolnicy na gruntach których mają być wybudowane
elektrownie wiatrowe są sprawą zainteresowani. Z rolnikami tymi mają być zawarte
wieloletnie umowy dzierżawy. Firma budująca elektrownie

 



                                                                 - 9 -
powinna wytłumaczyć do końca  na jakich zasadach wypłacana będzie dzierżawa. Słyszy
się bowiem, że rolnicy zostali oszukani, co do wysokości dzierżawy.
Dalej radny mówił, że samo postawienie wiatraków będzie dominowało i strona północno-
wschodnia gminy będzie wiatrakami obstawiona.  Gmina z tego tytułu pozyska dodatkowe
środki w formie podatku i nie należałoby hamować inwestycji.
Zdaniem radnego Szyszki przed zmianą studium zagospodarowania należy przeprowadzić
jeszcze rozmowy  z firmą, która zamierza budować elektrownie wiatrowe.
Radny Zdzisław Wodniczak podzielał stanowisko radnego Szyszki twierdząc, że należy
umożliwić budowę elektrowni  wiatrowych ze względów ekologicznych, bowiem w
perspektywie elektrownie węglowe będą zamykane. Korzyści z tego będą tylko takie, że
nie będzie zatrucia środowiska i Gmina z tego tytułu też będzie miała jakiś dochód w
postaci podatku od nieruchomości. Natomiast co do zawarcia umów dzierżawy gruntów, to
rolnicy muszą się zabezpieczyć - mówił radny. Radny Wodniczak  mówił dalej, że firmy
sprowadzają z Holandii rozmontowane tam wiatraki, które są wyeksploatowane i nie
wiadomo czy nie chcą szybko zrobić na tym kasy i nie wiadomo czy do końca uczciwie.
Zdaniem radnego Wodniczaka dobrze by było udzielić pomocy rolnikom i wynająć
prawnika, aby sprawdził treść umowy pomiędzy firmą a rolnikiem.
Dzierżawa jaką ma otrzymać rolnik to 8 tys. zł od słupa i procenty od wytworzonej energii.
Radny Dariusz Józefiak mówił, że w Sławoszewie mają stanąć cztery elektrownie
wiatrowe. Rolnicy są zainteresowani i należy im  pomóc przy  zawieraniu umów z firma
budującą wiatraki.
Radny Jerzy Szymczak  był tego samego zdania co radny Józefiak. Radny Szymczak
wypowiedział się za  tym, aby podchodzić do tego ostrożnie. Powinna to być kompetentna
firma, która przybliżyłaby sprawę i aby było to wyjaśnione pod względem prawnym.
Radny Szyszka zabierając po raz kolejny głos mówił, że należy rolnikom uzmysłowić jaki
to będzie poziom hałasu, ile jeden wiatrak wytwarzał będzie decybeli, a nie brać pod
uwagę tylko czynnika finansowego. Zdaniem radnego poziom hałasu powinna wyliczyć
odpowiednia firma. Radny twierdził, że w sprawie budowy elektrowni jest dużo
niewiadomych.
Radna Zofia Antczak powiedziała, że nie jest przeciw budowie wiatraków ale decyzję co
do ich budowy należy podjąć po konsultacjach z mieszkańcami.
Radna mówiła, że  elektrownie wiatrowe maja wpływ  na środowisko i głos mieszkańców
powinien być brany pod uwagę. Radna dawała przykład Holandii i Danii gdzie wiatraki
oddalone są od zabudowań. Radna powiedziała, że nie mówi "nie", ale należy poprzedzić
to konsultacjami.
Przewodniczący Rady poinformował, że w trakcie szczytu klimatycznego jaki odbył  się w
Poznaniu obecny był  na wystawie " Energia odnawialna"  odnośnie budowy  elektrowni
wiatrowych  wszystko było na "tak".
Przewodniczący dalej informował, że firma, która zamierza budować elektrownie na
terenie gminy powiedziała także wszystko na "tak" ale i na "nie", mówić o założeniu księgi
wieczystej na dzierżawiony grunt pod wiatrakiem. Firma nie potrafi wytłumaczyć dlaczego
wchodzi z zapisem w księgę wieczystą. Przewodniczący dał przykład rolnika właściciela
10 hektarowego gospodarstwa, który w przypadku wyrażenia zgody na budowę elektrowni
będzie musiał założyć oddzielna księgę wieczystą  na grunt wydzierżawiony.  Nie
wystarczy tylko umowa z firmą budującą.
Odległość od zabudowań ma być minimum 500 metrów . Przewodniczący powiedział, że
nie znaczy, że jest na "nie".
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Następnie głos zabrał Wójt mówiąc, że niepokojące jest w działaniu firmy to, że chcą
działać na skróty. Firma chciała już podpisać z Gminą umowę i opracować na swój koszt
zmianę studium zagospodarowania przestrzennego gminy.  Do zmiany studium można
przystąpić ale to Gmina zleci opracowanie zmiany - mówił Wójt.
Z mieszkańcami można dyskutować na etapie opracowania studium.
Wójt przyznał, że widzi wiele innych zagrożeń. Podatek od gruntu  zawsze będzie płacił
właściciel, a właścicielem będzie rolnik.
Wójt mówił,  że gmina przemysłowo-rolnicza jaką jest gmina Kotlin jest atrakcyjna dla
inwestorów.
Mówiąc o firmie oferującej budowę elektrowni Wójt powiedział, że firma ta mogłaby
kupić  grunty za środki jakie wyda przez 30 lat  na dzierżawę , a jednak tego nie robi i te
zasady nie do końca są dopowiedziane.
Wójt poinformował, że w sprawie budowy elektrowni wiatrowych firma w Gminie złożyła
już 3 czy 4 wizyty.
Firma, która rozmawiała z sołtysem Wyszek o budowie  na jego gruntach
elektrowni,wybudowała dwa wiatraki pod Inowrocławiem.
Wójt jest zdania, że budowa elektrowni wiatrowych, to polityka państwa i należy ja
realizować i nie należy iść pod prąd.
Wójt zastanawiał się co jest lepsze, czy uprawa kukurydzy na kiszonkę i przerobienie jej
na biomasę, czy wiatraki.
Firmy chcące budować wiatraki idą do rolników, a nie idą do Agencji Rolnej Skarbu
Państwa, co jest zastanawiające zdaniem Wójta.
Wójt wypowiedział się za przystąpieniem do zmiany studium  za środki Gminy. Koszt
zmiany studium to około 60 tys. zł.
Natomiast na dzień dzisiejszy nie rozpatrywałby gdzie te elektrownie mają być ustawione.
Interesem dla Gminy będzie podatek 2% od słupa i gruntów ( 15m na 15 m), a od
generatora już nie- wyjaśnił Wójt.
Na koniec swojej wypowiedzi Wójt zaproponował zmianę studium. Przyznał, że
generalnie jest na "nie", z tym, że nie można iść pod prąd.
Przewodniczący Rady wskazał na brak konkretnych odpowiedzi przedstawiciela firmy na
pytania stawiane na spotkaniu w Urzędzie Gminy.

   ad.19 Wolne głosy i wnioski.
            Nie zgłoszono wniosków.

   ad.20 Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania.
             Wójt poinformował, że nie wszystkie zgłoszone wnioski zostały załatwione. Są
one załatwiane sukcesywnie, wymieniając np. przełożenie chodnika przy ul.
Rymarkiewicza.

 ad.21 Zamknięcie obrad.
             Przewodniczący Rady podziękował za pracę i współpracę  w roku 2008 Wójtowi
Gminy, Sekretarzowi Gminy, a za ich pośrednictwem pracownikom Urzędu Gminy.
Przewodniczący złożył wszystkim  życzenia noworoczne , życząc przede wszystkim
zdrowia.
Wójt Gminy podziękował za rok pracy , rok 2008, który jak mówił Wójt był rokiem
udanym. Wójt stwierdził, że Rada dojrzewa.
Wójt podziękował sołtysom, którzy jak określił wnoszą dużo dobrego.
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Podziękował również pracownikom Urzędu Gminy, informując o  wejściu w życie nowej
ustawy o pracownikach samorządowych i zmianach organizacyjnych Urzędu.
Wójt złożył wszystkim życzenia  na nowy rok , życząc zdrowia, szczęścia osobistego  i w
rodzinach, dochodów i spełnienia marzeń.
Przewodniczący Rady dziękując wszystkim zamknął  XXIV sesję Rady Gminy Kotlin.

Protokółowała: Paterczyk K.                                    Komisja Rewizyjna:

     1.Przewodniczący Józef Szymendera  ...............................

2.Członek Zofia Antczak                     ...............................

3.Członek Andrzej Sitnik                     ...............................

 


